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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor indít a kormány kollégiumépítő programot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  rtl.hu  portálon  megjelent  „Van,  aki  el  sem  kezdi  az  egyetemi  tanulmányait  az  elszálló
albérletárak és a kevés kollégiumi férőhely miatt” című cikk szerint „fel van adva a lecke azoknak
az egyetemistáknak és főiskolásoknak, akik megfizethető lakhatást keresnek. A kollégiumot meg
lehet  úszni  17 ezer  forintból,  férőhelyből  viszont  kevés  van,  miközben Budapesten egy átlagos
albérlet 240 ezer forint.”:

„Már eddig is majdnem másfélszeres túljelentkezés volt

A kollégiumi férőhelyek szűkösek: a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája (HÖOK)
szerint a jelenlegi mintegy 56 ezer férőhelyből országosan mindössze 14 ezer van a fővárosban.
Holott  már  a  2017-es  kutatásuk  is  azt  mutatta,  hogy  a  kollégiumokba  országosan  130-140
százalékos volt  a túljelentkezés,  és nagyjából  10 ezer új kapacitásra lenne szükség Budapesten
ahhoz,  hogy  kicsit  javuljon  a  helyzet.  Erre  érkezett  válaszként  a  Diákváros  projekt,  a
Nagyvásártelep területén tervezett kollégiumi beruházást azonban leállította a kormány.

Azt feltételezem, hogy idén a tavalyinál nagyobb lesz a túljelentkezés az egyetemi kollégiumokba –
mondta el Budai Marcell, a HÖOK sajtófőnöke az rtl.hu-nak.

Ezt azzal magyarázta, hogy az albérletárak jelentősen elszálltak az elmúlt öt évben, és most sokkal
több olyan családról hall,  ahol nem tudnak megfizetni egy átlagos lakást.  A kollégiumok iránti
kereslet emiatt megugrik, ráadásul idén 28 százalékkal több hallgatót vettek fel a felsőoktatásba,
amiből szintén a túljelentkezésre lehet következtetni.

Sokkal több az új egyetemista

Mint  arról  július  végén  beszámoltunk,  idén  jelentősen  nőtt  a  felvettek  száma  a  központi
minimumponthatár eltörlése miatt: vannak olyan egyetemek, ahova már kettes-hármas tanulmányi
átlaggal,  és  hasonlóan  gyenge  érettségivel  is  be  lehetett  kerülni.  A  korábbi  években  még  a



leggyengébbnek számító intézményekbe sem lehetett bejutni ilyen eredményekkel.„

 

Kérdezem Önt:

Mikor indít a kormány kollégiumépítő programot?

 

Budapest, 2023. augusztus 25.
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